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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ludovic Orban se întoarce din Franța și bagă miniștrii direct în ședință 

Cabinetul Orban se va reuni, miercuri, în şedinţă, la ora 19,00, la Palatul Victoria, 

a anunţat Biroul de presă al Guvernului. Ședința vine în contextul în care avem o 

explozie a cazurilor de Covid-19, iar președintele Klaus Iohannis a trasat o serie de 

directive Guvernului. 

Premierul Ludovic Orban, dar și alți patru membri ai Cabinetului, au efectuat o 

vizită oficială în Franța. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Deficitul bugetar aproape că s-a triplat (+151%) în primele nouă luni ale 

anului, pe fondul scăderii consumului (-14%, TVA) și a profiturilor firmelor 

(-14%, imp. pe profit). Sumele încasate de la UE au crescut însă cu 40%, 

compensând parțial pierderile statului. 

Ministerul de Finanțe precizează că 37,12 miliarde de lei (3,51% din PIB) “au fost 

lăsate în mediul economic prin facilitățile fiscale, investiții și cheltuieli 

excepționale adoptate pentru combaterea efectelor epidemiei de COVID-19”. În 

această sumă sunt cuprinse însă și investițiile publice care, este adevărat, au crescut 

față de aceeași perioadă a anului trecut cu 3,4 miliarde de lei (+23%), dar 

reprezintă jumătate din sumele despre care statul spune că le-a lăsat în economie, 

în contextul pandemiei. 

În același timp, cheltuielile cu salariile bugetarilor au crescut cu 6,5%, un pas mai 

mare decât celelalte salarii din economie, având în vedere că, pe total, încasările 

statului din impozitele pe salarii (ale tuturor, inclusiv bugetari) au crescut cu doar 

5%. 

 +15% 
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Cheltuieli 

Salarii bugetari +6,5% 

Achiziții bunuri 

și servicii +12,7% 

Dobânzi +25,8% 

Investiții +23% 

Veniturile bugetului general consolidat au însumat 227,72 miliarde de lei, în 

scădere cu doar 0,4% față de nivelul încasat în perioada corespunzătoare a anului 

trecut. Dar veniturile fiscale (din taxe și impozite) au fost mai mici cu 6,3 miliarde 

de lei (-2,7%), această pierdere fiind parțial compensată de o creștere cu 44% a 

sumelor virate de Uniunea Europeană. 

Venituri, -0,4% 

Imp. Profit -13,8% 

Imp. Salarii +5,1% 

TVA -14,3% 

Contribuții 0% 

Deficitul bugetar a ajuns astfel la -6,36% din PIB, la finalul lunii septembrie 2020, 

față de -2,55%, în primele nouă luni din 2019. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Ministerul Finanţelor s-a împrumutat cu 1,64 miliarde de euro de la bănci 

Statul român s-a împrumutat marți cu 1,64 miliarde euro de la bănci. Foto: 

Agerpres 

Ministerul Finanţelor a împrumutat, marţi, de la bănci, 1,64 miliarde euro, printr-o 

emisiune de obligaţiuni de 700 milioane euro, scadentă în 2022, la o dobândă de 

0,39% pe an, transmite Mediafax. 
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La licitaţie au participat 7 dealeri primari, cererea totală fiind de 1,96 miliarde 

euro. 

Din suma totală, băncile au oferit în cont propriu 1,87 miliarde euro şi în contul 

clienţilor 75 milioane de euro. Ofertele necompetitive s-au ridicat la 16,71 

milioane euro. 

În final, suma adjudecată a fost de 1,64 miliarde euro, din care băncile au acoperit 

în cont propriu 1,55 miliarde euro şi 75 milioane euro în contul clienţilor. 

Randamentul până la maturitate aferent preţului mediu de adjudecare a fost de 

0,39% pe an, în condiţiile în care rata cuponului era de 0,45%. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 INS -Managerii estimează o tendinţă de stabilitate în industrie şi comerţul 

cu amănuntul, în următoarele trei luni 

Managerii români estimează pentru următoarele trei luni o relativă stabilitate a 

activităţii în industria prelucrătoare şi comerţul cu amănuntul, creşterea numărului 

de salariaţi în comerţul cu amănuntul şi stabilitate a preţurilor în industria 

prelucrătoare şi construcţii, potrivit rezultatelor unei anchete publicată miercuri de 

Institutul Naţional de Statistică (INS). 

În cadrul anchetei de conjunctură din luna octombrie 2020, managerii din industria 

prelucrătoare preconizează pentru următoarele trei luni relativă stabilitate a 

volumului producţiei (sold conjunctural -4%). Activităţile care vor înregistra 

creştere sunt: fabricarea tutunului (sold conjunctural +33%), fabricarea produselor 

farmaceutice de bază şi a preparatelor farmaceutice (sold conjunctural +26%), 

urmate de fabricarea autovehiculelor de transport rutier, a remorcilor şi 

semiremorcilor (sold conjunctural +22%). 

 

Referitor la numărul de salariaţi se estimează scădere moderată, soldul 

conjunctural fiind de -7% pe total industrie prelucrătoare. Pentru preţurile 

produselor industriale se prognozează relativă stabilitate în următoarele trei luni 

(sold conjunctural +2%). 
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Potrivit estimărilor din luna octombrie 2020, în activitatea de construcţii se va 

înregistra pentru următoarele trei luni scădere a volumului producţiei (sold 

conjunctural -17%). 

Managerii estimează scădere moderată a numărului de salariaţi (sold conjunctural -

6%). În ceea ce priveşte preţurile lucrărilor de construcţii se preconizează relativă 

stabilitate a acestora (sold conjunctural +5%). 

 

În sectorul comerţ cu amănuntul managerii au estimat pentru următoarele trei luni 

tendinţă de relativă stabilitate a activităţii economice (sold conjunctural -1%). 

Volumul comenzilor adresate furnizorilor de mărfuri de către unităţile comerciale 

va înregistra creştere moderată (sold conjunctural +8%). Angajatorii prognozează 

pentru următoarele trei luni creştere a numărului de salariaţi (sold conjunctural 

+21%). Pentru următoarea perioadă, managerii societăţilor comerciale estimează 

creştere a preţurilor de vânzare cu amănuntul (sold conjunctural +16%). 

 

Conform estimărilor din luna octombrie 2020, cererea de servicii (cifra de afaceri) 

va cunoaşte scădere moderată în următoarele trei luni (sold conjunctural -9%). Se 

va înregistra scădere accentuată pentru activităţile de creaţie şi interpretare artistică 

(sold conjunctural -99%), transporturi aeriene (sold conjunctural -95%) şi 

activităţile hotelurilor şi a altor facilităţi de cazare (sold conjunctural -49%). 

 

În sectorul de servicii se estimează scădere a numărului de salariaţi (sold 

conjunctural -16%). Conform opiniei managerilor, preţurile de vânzare sau de 

facturare ale prestaţiilor vor avea tendinţă de scădere moderată (sold conjunctural -

13%). 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Camera Deputatilor a adoptat, decizional, un proiect prin care CNSU va fi 

condus de premier 

Camera Deputatilor a adoptat decizional un proiect de lege care modifica 

ordonanta de urgenta a Guvernului 68/2020 pentru modificarea si completarea 

unor acte normative cu incidenta in domeniul managementului situatiilor de 
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urgenta si al protectiei civile. Astfel, premierul este presedintele Comitetului 

National pentru Situatii de Urgenta (CNSU) si vicepresedinti sunt ministrul de 

Interne, ministrul Administratiei Publice si seful DSU. 

 

Initiativa legislativa elimina coordonarea duala a Inspectoratului General de 

Aviatie al Ministerului Afacerilor Interne, al introducerii unor norme referitoare la 

atributiile generale ale structurilor functionale si organizationale din compunerea 

DSU. 

 

Departamentul coordoneaza operational activitatea de salvare in mediul speleal 

(pesteri) si activitatile de cautare-salvare canina in domeniul situatiilor de urgenta, 

reglementarea coordonarii metodologice si evaluarii activitatii de formare 

profesionala si de educatie continua in domeniul asistentei medicale de urgenta si a 

primului ajutor calificat, in colaborare cu structurile specializate ale Ministerului 

Sanatatii si a celorlalte institutii sau structuri cu atributii in domeniu, conform 

sursei citate. 

 

Totodata, organizarea si functionarea structurilor Departamentului pentru Situatii 

de Urgenta se stabilesc in termen de 30 zile de la data intrarii in vigoare a prezentei 

legi, prin ordin al ministrului afacerilor interne, la propunerea sefului 

Departamentului pentru Situatii de Urgenta. 

"(1) In vederea adoptarii deciziilor strategice necesare pentru gestionarea situatiilor 

de urgenta determinate de tipurile de risc stabilite prin hotarare a Guvernului, se 

constituie si functioneaza Comitetul national pentru situatii de urgenta, denumit in 

continuare Comitetul national, sub conducerea nemijlocita a primministrului, in 

calitate de presedinte. 

 

(2) Comitetul national are trei vicepresedinti, dupa cum urmeaza: 

a) ministrul cu atributii in domeniul afacerilor interne; 

 

b) ministrul cu atributii in domeniul administratiei publice; 

c) seful Departamentului pentru Situatii de Urgenta din cadrul Ministerului 

Afacerilor Interne. 

https://ziare.com/stiri/interne/
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(3) Comitetul national este un organism interinstitutional format din ministri sau 

secretari de stat desemnati de acestia si conducatori ai institutiilor publice centrale 

sau persoane cu drept de decizie desemnate de acestia, in functie de tipurile de risc 

gestionate sau functiile de sprijin repartizate in competenta in cadrul Sistemului 

National de Management al Situatiilor de Urgenta. 

 

(4) In cazul situatiilor de urgenta de amploare si intensitate deosebita sau in cazul 

dezastrelor, suportul decizional al Comitetului national se asigura prin Centrul 

national de coordonare si conducere a interventiei. 

 

(5) Departamentul pentru Situatii de Urgenta, prin Inspectoratul General pentru 

Situatii de Urgenta, asigura secretariatul tehnic permanent al Comitetului national", 

mai prevede proiectul. 

 

"In vederea realizarii atributiilor specifice, Departamentul pentru Situatii de 

Urgenta are in componenta structuri functionale, care includ fara a se limita 

Directia Generala Urgente Medicale, Directia Generala pentru Protectie Civila si 

Directia Suport Decizional. Personalul Departamentului pentru Situatii de Urgenta 

are dreptul la uniforma, care se acorda gratuit", mai arata initiativa legislativa 

adoptata de catre deputati. 

 

Modelul uniformei este in termen de 30 de zile de la data intrarii in vigoare a 

prezentei legi, prin ordin al ministrului afacerilor interne, la propunerea sefului 

Departamentului pentru Situatii de Urgenta. 

 

Senatul a adoptat pe 16 iunie proiectul de lege, ca prim for sesizat, votul Camerei 

fiind decizional. Astfel, legea merge la promulgare. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Cum a pierdut PSD majoritatea în Biroul Permanent al Senatului. Miza este 

data alegerilor parlamentare 

Senatul nu poate să voteze asupra cererii de reexaminare a legii prin care 

Parlamentul stabilește data alegerilor. Foto: Inquam Photos /George Călin 

Absența senatorului PSD Ion Ganea de la întrunirea Biroului Permanent al 

Senatului nu permite desfășurarea ședinței conducerii forului legislativ, motiv 

pentru care legea care amână data alegerilor parlamentare nu poate intra în 

procedura parlamentară de reexaminare. Prim-vicepreședintele PSD Sorin 

Grindeanu spune că Ganea refuză să răspundă apelurilor. „Noi nu îl mai 

considerăm social-democrat”, a precizat Grindeanu. 

„Din câte știu, acolo (la Biroul Permanent al Senatului - n.d.) a existat o situație cu 

un membru PSD care în această perioadă a refuzat să mai răspundă apelurilor 

noastre. Acel membru BP nu se mai află pe un loc eligibil. De aici până la a refuza 

să îți faci treaba e cale lungă. Nu înseamnă că nu mai trebuie să mai vii la muncă 

sau să asculți cântece de sirene venite de la actuala putere. În BP nu mai avem 

majoritate. Noi nu îl mai considerăm social-democrat”, spune Sorin Grindeanu, 

citat de Mediafax. 

Acesta spune că social-democrații își doreau ca Parlamentul să respingă 

rapid cererea președintelui Klaus Iohannis de reexaminare a legii care prevede că 

data alegerilor parlamentare este stabilită de Legislativ, nu pe 6 decembrie, cum a 

decis Guvernul. 

„Eu sper ca cei care trebuie să meargă la muncă, indiferent de ordinele de partid, să 

o facă și să meargă cel puțin la ședința BP”, a adăugat liderul PSD. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

 

https://www.digi24.ro/alegeri-parlamentare-2020/klaus-iohannis-a-trimis-la-reexaminare-legea-prin-care-parlamentul-stabileste-data-alegerilor-legislative-1389402
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 PSD și PNL, consens tacit: Alegerile parlamentare se fac la termen pe 6 

decembrie / Dezbaterea legii privind data alegerilor parlamentare, blocată în 

Senat 

Deși deține majoritatea în Senat, PSD nu reușește să convoace Biroul Permanent 

pentru a pune în dezbatere legea care prevede că Parlamentul este cel care decide 

data alegerilor parlamentare. Reamintim că legea care permitea Parlamentului să 

decidă data alegerilor a fost susținută de PSD, care dorea să amâne scrutinul din 6 

decembrie pentru primăvara lui 2021. PSD și-a schimbat însă opțiunea. 

De două zile, ședința Biroului Permanent al Senatului nu s-a putut desfășura din 

cauza lipsei cvorumului. PSD a convocat luni întâlnirea conducerii Senatului, însă 

nu a reușit, după ce un senator PSD (Ion Ganea) și unul UDMR (Tzancos Barna) 

nu s-au prezentat la ședință. Pe ordinea de zi a ședinței figura reexaminarea legii 

care dă dreptul Parlamentului să stabilească data alegerilor parlamentare. 

PSD a convocat din nou ședința Biroului Permanent pentru marți, la ora 13.00. De 

această dată, ședința trebuia să se desfășoare online, însă situația s-a repetat. 

Aceiași doi senatori nu au fost prezenți. 

Surse parlamentare au declarat pentru HotNews.ro că PSD a renunțat la planul de a 

amâna alegerile parlamentare pentru martie 2021, iar situația de la Senat, în care 

Biroul Permanent nu se poate întâlni pentru a lua în discuție cererea de 

reexaminare, este generată de dorința conducerii PSD. 

Reamintim că legea privind unele măsuri pentru organizarea alegerilor pentru 

Senat și Camera Deputaților și care stabilește că Legislativul este cel care hotărăște 

data scrutinului a fost adoptată în iulie 2020. 

Președintele Klaus Iohannis și PNL au contestat legea la Curtea Constituțională, 

care le-a respins sesizarea de neconstituționalitate. Mai mult, judecătorii CCR au 

spus că alegerile parlamentare se pot amâna, iar mandatele senatorilor și 

deputaților pot fi prelungite maximum trei luni, în situația unei stări de urgență. 

 

Președintele Klaus Iohannis a anunțat public că nu este de acord cu amânarea 

alegerilor parlamentare. Totodată, președintele și PNL vor folosi la maximum toate 

pârghiile de care dispun pentru a tergiversa intrarea legii în vigoare. 
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Hotnews.ro a explicat de ce demersul președintelui amână aplicarea legii și o duce 

spre o dată în care aceasta nu mai poate fi aplicată. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Vot final în Parlament. Datornicii vor putea să își vândă singuri bunurile 

luate în leasing 

Consumatorii datornici vor putea să își vândă singuri bunurile luate în leasing, 

potrivit unei prevederi cuprinse într-un proiect care a primit votul final în Camera 

Deputaților. 

Anterior, o lege similară fusese respinsă de Curtea Constituțională. Inițiatorul a 

modificat proiectul și l-a depus din nou în Parlament. 

Astfel, contractele de leasing nu vor mai fi titluri executorii. Perioada în care un 

operator de leasing are dreptul să ceară rezilierea contractului din cauza neplăţii 

creşte la trei luni, potrivit votului deputaților. 

Conform legii, transferul dreptului de proprietate asupra bunului luat în leasing va 

avea loc la data încasării integrale a sumelor datorate. 

Când bunul e restituit la termenul din contract, eventualele despăgubiri nu vor 

putea cuprinde decât diferența dintre totalul sumelor datorate conform contractului 

diminuată cu valoarea obținută prin valorificare exclusiv TVA sau, după caz, 

cu valoarea stabilită printr-un raport de evaluare a bunului emis de un evaluator 

autorizat, explică avocatnet.ro. 

Propunerea mai cuprinde și un drept prioritar la cumpărarea bunului, valabil 30 de 

zile de la data predării pentru locatar/utilizator sau o altă persoană propusă de 

acesta. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

https://www.avocatnet.ro/
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 Proiect adoptat de Parlament: Vehiculele rutiere lente pot fi înmatriculate şi 

înregistrate la RAR 

Camera Deputaţilor a adoptat, marţi, un proiect de lege care prevede introducerea 

unei noi categorii de vehicule - şi anume vehicule rutiere lente, pentru a putea fi 

înmatriculate şi înregistrate la Registrul Auto Român (RAR), informează Agerpres. 

Camera Deputaţilor este for decizional. 

Proiectul are ca obiect de reglementare completarea OUG 78/2000 în sensul 

instituirii posibilităţii de înmatriculare şi înregistrare de către RAR a vehiculelor 

rutiere lente. 

Totodată, se propune definirea vehiculelor rutiere lente ca fiind vehiculul antrenat 

de un motor încorporat şi care, constructiv, nu se poate deplasa cu o viteză mai 

mare de 25 km/h. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Stimulent de risc de 2.000 de lei pe lună pentru poliţiştii locali, în contextul 

pandemiei - proiect inițiat de deputați PSD 

Doi deputați PSD și deputatul Dorel Căprar, trecut de la PSD la partidul fondat de 

Dan Voiculescu, au depus la Senat un proiect de lege prin care este propusă 

acordarea unui stimulent de risc de 2.000 de lei pe lună, pentru poliţiștii locali şi de 

1.000 de lei pentru funcţionarii publici cu funcţii generale şi personal contractual 

din Poliţia Locală, pe perioada stării de urgenţă şi a stării de alertă. 

Proiect de lege inițiat de deputaţii PSD Adrian Todor şi Vasile Cocoş și de Dorel 

Căprar completează art. 7 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului 43/2020 pentru 

aprobarea unor măsuri de sprijin decontate din fonduri europene, ca urmare a 

răspândirii coronavirusului COVID-19, în perioada stării de urgenţă, prin 

introducerea a două noi alineate, potrivit News.ro. 

 

 

 

https://www.news.ro/politic-intern/proiect-dorel-caprar-si-alti-doi-deputati-psd-propun-acordarea-unui-stimulent-de-risc-de-2-000-pe-luna-politistilor-locali-in-contextul-pandemiei-1922404227002020101519566427
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Ce prevede proiectul: 

 "(8) Se aprobă acordarea unui stimulent de risc în cuantum de 2.000 lei, pe 

lună, pentru funcţionarii publici cu funcţie specifică de poliţist local din 

cadrul Poliţiei Locale, şi 1.000 lei, pe lună, pentru funcţionarii publici cu 

funcţii generale şi personal contractual din cadrul Poliţiei Locale, pe 

perioada stării de urgenţă şi a stării de alertă, din fondul de salarii al unităţii 

angajatoare, prin transferuri de la bugetul de stat, de la titlul VI «Transferuri 

între unităţi ale administraţiei publice» sau de la alte titluri unde sunt 

bugetate sume cu această destinaţie, prin ordonatorul principal de credite, 

sau din fonduri europene". 

 "Stimulentul de risc acordat nu se cuprinde în baza lunară de calcul al 

contribuţiei de asigurări sociale, contribuţiei de asigurări sociale de sănătate, 

respectiv al contribuţiei asiguratorii pentru muncă, reglementată la titlul V 

«Contribuţii sociale obligatorii» din Legea 227/2015 privind Codul fiscal, cu 

modificările şi completările ulterioare”. 

Iniţiatorii precizează în expunerea de motive că cei de la Poliţia Locală se află în 

subordinea şi coordonarea MAI, după emiterea decretului privind declararea stării 

de alertă de către preşedintele Klaus Iohannis şi după emiterea OUG care prevede 

că "din 15 mai lucrătorii Poliţiei Locale execută misiuni specifice stării 

epidemiologice din România". 

Prin urmare, spun iniţiatorii, funcţionarii publici" cu funcţie specifică de poliţist 

local din cadrul Poliţiilor Locale sunt însărcinaţi cu atribuţii pe linia stopării 

răspândirii epidemiei cu SARS-CoV-2, menţinerii controlului situaţiei 

epidemiologice, verificării persoanelor aflate în carantină şi izolare, precum şi 

asigurării ordinii publice în localităţi carantinate, aşa cum prevăd 

Deciziile/Hotărârile Comitetelor Locale pentru situaţii de urgenţă, precum şi Legea 

136/2020 privind instituirea unor măsuri în domeniul sănătăţii publice în situaţii de 

risc epidemiologic şi biologic, republicată”. 

Proiectul de lege a fost înregistrat în procedură normală la Senat, prim for sesizat, 

decizională fiind Camera Deputaţilor. 

(Sursa: news.ro) 
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 Ministrul Educatiei cere o evidenta clara a diplomelor si a certificatelor 

universitare 

Ministrul Educatiei, Monica Anisie, a cerut tuturor institutiilor de invatamant 

superior ca, incepand din 2 noiembrie, in termen de 30 de zile, sa opereze toate 

modificarile necesare in Registrul matricol unic al universitatilor din Romania 

(RMUR). Masura este luata pentru a asigura evidenta centralizata a diplomelor si a 

certificatelor universitare. 

 

"Concret, institutiile de invatamant superior vor introduce in RMUR seriile si 

numerele actelor de studii intocmite si eliberate pentru absolventii celor trei cicluri 

de studii universitare (licenta, master, doctorat), precum si ale altor forme de studii. 

De asemenea, vor fi introduse si date cu privire la numele 

conducatorului/conducatorilor de doctorat sub tutela caruia/carora au fost/sunt 

organizate studiile, pentru fiecare student doctorand", a transmis, marti, Ministerul 

Educatiei. 

 

Conform sursei citate, acest Registru s-a constituit prin Legea educatiei nationale 

nr. 1/2011. Conform prevederilor LEN, art. 201, alin (5) "in baza de date 

electronica aferenta RMUR se inregistreaza si se pastreaza evidenta diplomelor 

universitare emise in Romania. Universitatile acreditate si Academia Romana 

inregistreaza seriile si numerele actelor de studii intocmite si eliberate". 

 

Registrul matricol unic al universitatilor din Romania a devenit functional in anul 

2016, prin includerea in contractul institutional al fiecarei universitati a obligatiei 

de a raporta datele solicitate de Ministerul Educatiei si Cercetarii referitoare la 

evidenta studentilor pentru toate nivelurile de studii (licenta master, doctoratsau 

alte forme de studii). 

 

"Pentru a avea un sistem functional si credibil, universitatile trebuie sa introduca 

toate datele necesare in acest registru, astfel incat, la nivelul Ministerului Educatiei 

si Cercetarii sa existe o evidenta centralizata a diplomelor si a certificatelor 

universitare. Este si acesta un pas spre o Romanie moderna", a declarat Monica 

Anisie, citata in comunicatul transmis de minister. 

https://ziare.com/monica-anisie/
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In 2018, functionarea RMUR a fost detaliata prin Ordinul ministrului educatiei nr. 

3.714/2018, cu modificarile si completarile ulterioare, reglementandu-se faptul ca 

institutiile de invatamant superior de stat si particulare din Romania, acreditate sau 

autorizate sa functioneze provizoriu, si Academia Romana au responsabilitatea si 

obligatia sa inregistreze in RMUR "seria si numarul actelor de studii emise pentru 

absolventii inscrisi la toate ciclurile de studii universitare (licenta, master, doctorat) 

si la alte forme de studii". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ludovic Orban, la întâlnirea cu oamenii de afaceri francezi: România este 

singura țară din UE care a înregistrat o creștere a investițiilor în primul 

semestru al anului 2020 

Premierul Ludovic Orban s-a întâlnit marți cu reprezentanții mediului francez de 

afaceri, membri ai celei mai mari organizații patronale franceze - MEDEF 

(Mouvement des Entreprises de France). Întâlnirea a avut loc în contextul vizitei 

oficiale în Franța. “România este singura țară din Uniunea Europeană care a 

înregistrat o creștere a investițiilor în primul semestru al anului 2020”, a spus 

Orban. 

 

Premierul a precizat că Executivul va depune toate eforturile pentru a asigura 

stabilitatea și predictibilitatea cadrului fiscal-bugetar, condiție esențială pentru 

dezvoltarea investițiilor. 

 

Premierul a arătat că, în pofida provocărilor generate de criza Covid-19, Guvernul 

României își menține angajamentul ferm în direcția dezvoltării unui parteneriat 

durabil cu toți investitorii din sectorul economic, se arată într-un comunicat al 

Guvernului. 

Orban a arătat că obiectivul pe termen mediu și lung al Executivului constă în 

dezvoltarea unei economii puternice, reziliente și competitive la nivel internațional. 

Totodată, va urmări implementarea unor politici publice, la nivelul unei 

administrații eficiente, care să garanteze condiții de concurență echitabile și 

transparente pentru mediul de afaceri. 
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Șeful Guvernului a dezbătut cu oamenii de afaceri prezenți oportunitățile 

investiționale semnificative generate de planul național pregătit pentru a beneficia 

de fondurile europene din cadrul Mecanismului European de Redresare și 

Reziliență. Premierul Orban a subliniat importanța dezvoltării infrastructurii de 

sănătate, de transport, creșterea cooperării în domeniul agriculturii și dezvoltarea 

industriilor cu valoare adăugată în economie. O atenție deosebită va fi acordată, de 

asemenea, dezvoltării capitalului uman, prin educație și formare profesională, 

adaptate nevoilor economiei viitorului. 

 

Premierul a mai afirmat că Parteneriatul Strategic dintre cele două țări va continua 

să reprezinte un reper al prosperității, precum și al securității noastre comune în 

spațiul euro-atlantic, o expresie a valorilor comune europene, pe care România și 

Franța le împărtășesc. 

 

La finalul întrevederii a fost semnat, în prezența prim-ministrului României, 

Memorandumul de Înțelegere între Ministerul Economiei, Energiei și Mediului de 

Afaceri din România și MEDEF (Mouvement des Entreprises de France), referitor 

la cooperarea între entitățile economice din România și Franța. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Klaus Iohannis, dupa intalnirea cu ministrul Sanatatii si Seful ATI: In 

Bucuresti, vom avea in sapte spitale o extensie a capacitatii de terapie 

intensiva 

Presedintele Klaus Iohannis sustine marti seara o declaratie de presa dupa 

intalnirea avuta la Palatul Cotroceni, cu ministrul Sanatatii, Nelu Tataru, si seful 

ATI, Dorel Sandesc, pe tema masurilor privind gestionarea epidemiei COVID-19. 

 

Klaus Iohannis a vorbit despre situatia epidemiologica actuala. 

 

"In ultima zi am avut peste o suta de romani care au pierdut lupta cu virusul. Ne 

asteapta o perioada foarte dificila. Lupta se desfasoara pe doua fronturi: preventie 

si in spitale 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/nelu-tataru/
https://ziare.com/stiri/spitale/


CNSLR Fratia | Revista Presei 26 octombrie 2020 15 

 

Mi s-a prezentat o analiza a resurselor de la terapie intensiva la nivel national, atat 

la paturi cat si la personalul medical", a spus presedintele. 

 

"Guvernul a elaborat o strategie de crestere a capacitatii de terapie intensiva chiar 

de la inceputul pandemiei. Ministerul Sanatatii a avut mai multe proiecte de 

achizitii de echipamente pentru ATI. La acest moment avem 3.065 paturi ATI 

pentru toti pacientii, nu doar Covid, 2.252 de ventilatoare, 2.756 monitoare. La 

acestea se adauga 5 unitati ATI mobile, doua spitale modulare si un modul ATI cu 

un total de 169 de paturi", a adaugat seful statului. 

 

"In ce priveste ventilatoarele ATI functionale, va dau doar un exemplu. Intre 

aprilie si octombrie, cresterea capacitatii de ventilatoare a fost de 73% si pana in 

decembrie se adauga inca 15%. Practic, capacitatea s-a dublat pe ventilatoare de la 

inceputul pandemiei." 

Am solicitat foarte concret date despre Bucuresti. Aici vom avea in sapte spitale o 

extensie a capacitatii de terapie intensiva. In urmatoarele maxim zece zile vom 

avea suplimentar 123 de paturi de Terapie Intensiva. 

Autoritatile au actionat si au planuri clare astfel incat sa poata fi asigurate 

conditiile necesare pentru ingrijirea pacientilor in stare grava. 

 

Accesarea fondurilor europene va duce la o alta crestere a capacitatii de gestionare. 

Doar pentru ventilatoare mecanice cresterea din aprilie pana in aprilie anul viitor 

va fi de 146%. Este uimitor!  

In urma analizei nevoilor spitalelor se va achizitiona intreaga gama de aparatura 

necesara dotarii unitatilor sanitare. Accesarea acestor fonduri va avea un impact 

extrem de important, vom avea o crestere semnificativa la fiecare indicator. 

 

STIREA INITIALA: 

 

Presedintele Klaus Iohannis i-a convocat la Palatul Cotroceni marti, de la ora 

17.00, pe ministrul Sanatatii, pe presedintele Societatii Romane de Anestezie si 

Terapie Intensiva, prof. dr. Dorel Sandesc, si pe seful Sectiei Anestezie si Terapie 

Intensiva I, Spitalul Universitar de Urgenta Militar Central "Carol Davila" 

Bucuresti, col. dr. Dan Corneci. 
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La sedinta au avut loc discutii de evaluare si prezentare a masurilor cu privire la 

gestionarea epidemiei COVID-19, transmite Administratia Prezidentiala. 

 

"Presedintele Romaniei, domnul Klaus Iohannis, va avea marti, 27 octombrie a.c., 

ora 17:00, la Palatul Cotroceni, o sedinta de evaluare si prezentare a masurilor cu 

privire la gestionarea epidemiei COVID-19 cu Ministrul Sanatatii, Nelu Tataru, 

Presedintele Societatii Romane de Anestezie si Terapie Intensiva, Prof. Dr. Dorel 

Sandesc, si Seful Sectiei Anestezie si Terapie Intensiva I, Spitalul Universitar de 

Urgenta Militar Central "Carol Davila" Bucuresti, Col. Dr. Dan Corneci", arata 

anuntul de presa al Administratiei Prezidentiale. 

 

La finalul sedintei, seful statului va sustine o declaratie de presa, mai trasmite sursa 

citata. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Proiectul prin care pacientii asigurati la CNAS vor beneficia gratuit de 

investigatii de screening, adoptat de Camera Deputatilor 

Camera Deputatilor a adoptat decizional un proiect de lege prin care pacientii 

asigurati prin Casa Nationala de Asigurari de Sanatate (CNAS) benficiaza gratuit 

de investigatii de screening la propria solicitare, din momentul incadrarii in grupul 

de risc sau in baza unei trimiteri de la medicul specialist. 

 

Proiectul modifica legea drepturilor pacientului nr.46/2003, in sensul acordarii 

pacientilor asigurati prin Casa Nationala de Asigurari de Sanatate de a beneficia, 

gratuit, de investigatii de screening la solicitare proprie, din momentul incadrarii in 

grupul de risc sau in baza unei trimiteri de la medicul specialist. 

 

Prin screening se intelege examinarea initiala de prezumtie sau stabilirea existentei 

reale a bolilor sau a altor caracteristici biologice ori comportamentale intr-o 

populatie, care consta in aplicarea unui ansamblu de procedee si tehnici de 

investigatie in scopul descoperirii precoce si evidentierii lor intr-un stadiu 

incipient. 
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Astfel, conform initiativei legislative "pacientii asigurati prin Casa Nationala de 

Asigurari de Sanatate au dreptul la investigatii gratuite de screening la justa 

solicitare proprie din momentul incadrarii in grupul de risc sau pe baza unei 

trimiteri de la medicul specialist". 

 

Pe 2 octombrie 2019, Senatul a adoptat proiectul ca prim for sesizat, marti fiind 

adoptat decizional de Camera Deputatilor. Prin urmare, legea merge la promulgare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul de Interne anunță înființarea unui centru de donare sânge si 

plasmă autoimună la Spitalul Gerota, pentru pacienții grav bolnavi (Covid 

sau alte afecțiuni). 

Marcel Vela a precizat că centrul va fi coordonat de doi medici care au trecut prin 

„coșmarul COVID-19”, respectiv Dinu Dragomir, director al Direcției Medicale 

din cadrul Spitalului Gerota și comisarul-șef Alida Moise, director al spitalului. 

Principalele declarații: 

„Acest lucru e îngrijorător și un semnal de alarmă pentru a găsi cât mai multe 

soluții. După campania de promovare a MAI de donare de plasmă, venim în fața 

dumneavoastră și vă anunțăm că vom crea un Centru de Recoltare Sânge și 

Plasmă, urmând ca apoi să realizăm o bancă de plasmă. 

Astăzi anunțăm că pentru a veni în sprijinul celor gravi bolnavi la nivelul MAI se 

va înființa centrul de donare de sânge și plasmă. Pentru unii din pacienții gravi 

bolnavi plasma donată de cei vindecați de COVID-19 poate reprezenta unica șansă 

la viață. 

Noi, în MAI, luptăm pe mai multe planuri. Chiar și campania informativă de 

donare s-a născut din dorința colegilor care au trecut prin această boală. 
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Le mulțumesc tuturor pentru generozitate și altruism atunci când au donat plasmă. 

Datorită lor și altor oamenii minunați facem pasul înființării Centrului în cadrul 

spitalului Gerota. Vom avea posibilitatea să îmbunătățim activitatea medicală, mai 

ales că acum în pandemie nu s-au mai organizat caravanele de donare. 

În noul Centru vor putea dona atât angajații MAI, cât și civilii. Poate nu 

întâmplător anunțăm asta chiar astăzi, de Sf. Dimitrie. Centrul va fi în coordonarea 

a doi medici care au trecut prin coșmarul COVID-19”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Inca o sosea de mare viteza construita prin lege in Romania. Pe unde va 

trece Autostrada Nordului si cand va fi gata 

Plenul Camerei Deputatilor a adoptat marti, 27 octombrie, proiectul de lege pentru 

aprobarea obiectivului de investitii Autostrada Nordului. 

 

Au votat 211 deputati pentru proiect si unul s-a abtinut. 

 

Potrivit proiectului, se aproba executarea obiectivului de investitii Autostrada 

Vama Oar - Satu Mare - Baia Mare - Dej - Bistrita - Vatra Dornei - Suceava, 

denumita Autostrada Nordului. 

 

"Acest obiectiv se finanteaza de la bugetul de stat, prin bugetul Ministerului 

Transporturilor, in limita sumelor aprobate anual cu aceasta destinatie, din credite 

externe si din fonduri europene. Termenul de executie al obiectivului este de 4 ani 

de la data intrarii in vigoare a acestei legi. Prevederile legii intra in vigoare la data 

de 1 ianuarie 2021", se arata in initiativa legislativa. 

 

Proiectul a fost adoptat tacit de Senat, iar Camera Deputatilor este for decizional in 

acest caz. 

Despre acest proiect se discuta inca din 2015, cand mai multi parlamentari PNL au 

pledat pentru introducerea in Master Planul de Transport a unei Autostrazi a 

Nordului, care sa lege Satu Mare de Baia Mare, Dej, Bistrita, Vatra Dornei si 

Suceava. 

https://ziare.com/pnl/
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63 de milioane de lei pentru Autostrada Nordului, care trece prin Cluj 

Licitatia pentru elaborarea studiului de fezabilitate a Autostrazii Nordului a fost 

lansata in 2019 de catre Compania Nationala de Administrare a Infrastructurii 

Rutiere (CNAIR) in Sistemul Electronic de Achizitii Publice (SICAP). 

 

Drumul de mare viteza Baia Mare - Suceva este impartit in trei sectiuni: lot 1 Baia 

Mare - Bistrita (care trece si prin Dej), lot 2 Bistrita - Vatra Dornei si lot 3 Vatra 

Dornei - Suceava. Ofertele pot fi depuse pentru unul, doua sau pentru toate cele 

trei loturi. Valoarea licitatiei, conform anuntului de achizitie, va fi cuprinsa intre 

53,5 si 63,2 milioane de lei. 

 

Licitatia a fost lansata in SICAP in data de 6 noiembrie 2019. Amintim ca fostul 

ministru al Transporturilor, Razvan Cuc, a anuntat lansarea licitatiei in ultima sa zi 

la minister, precizand ca proiectul era in programul de guvernare. 

 

"Este un obiectiv care era in Master Plan ca perioada de implementare dupa 2020, 

dar noi am tras foarte mult de proiect in aceasta faza de implementare pentru 

proiect, care, de altfel, ca viitorii guvernanti, daca vor trece testul in Parlament, sa 

il duca la bun sfarsit si nu sa vina cu scuze, pentru ca ar fi cel mai usor sa vii cu 

scuze ca sa-ti maschezi incompetenta. Sa le duca mai departe, sa asigure finantare, 

sa se plimbe pe santiere, pentru ca daca nu umbli, nu te implici pe infrastructura, 

acestea nu vor fi finalizate", a spus Cuc. 

 

Orban a garantat realizarea autostrazii 

 

Orban a garant in luna septembrie ca Autostrada Nordului se va realiza. 

 

"Si va mai zic inca ceva, cred ca in 2008 s-a vorbit de Autostrada Nordului, nu stiu 

daca sunteti la curent. De fapt, Autostrada Nordului era in continuarea drumului 

expres Baia Mare - Satu Mare - Petea, scopul este de fapt sa conecteze Baia Mare 

cu Suceava, prin Bistrita, Vatra Dornei, actualul Drum National 18. Si acum pot sa 

va spun ca asa cum se va realiza drumul expres Baia Mare - Satu Mare - Petea, la 

fel se va realiza si aceasta autostrada a Nordului.  

https://ziare.com/razvan-cuc/
https://ziare.com/stiri/autostrada/
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La fel se va realiza si aceasta autostrada sau drum expres pentru ca va avea profil 

de autostrada doar acolo unde traficul impune dezvoltarea unei investitii in regim 

de autostrada. Asta pot sa va garantez ca se va realiza. Cu o singura conditie, sa 

aleaga bine oamenii! Si la Baia Mare pe Mircea Cirt, si la Maramures in functia de 

presedintele al Consiliului Judetean pe Ionel Bogdan", a sustinut Ludovic Orban. 

 

In paralel cu planurile Guvernului, la initiativa deputatului Ionut Simionca, 

Parlamentul 

a dezbatut un proiect de lege destinat aceluiasi obiectiv, Autostrada "Nordului". 

Propunerea legislativa a fost adoptata de Senat in data de 20 martie 2019, cu 72 de 

voturi pentru, niciun vot impotriva si doar o abtinere, fiind trimisa imediat spre 

dezbatere Camerei Deputatilor, forul decizional. Aici insa proiectul a fost blocat. 

Din data de 25 martie 2019 s-a asteptat primirea a doua avize de la Comisia 

juridica si cea pentru administratie publica si amenajarea teritoriului. 

 

Dupa primirea avizelor, proiectul a fost votat marti, 27 octombrie. 

 

Proiectul de lege al deputatului Ionut Simionca pentru Autostrada Nordului are 

doar cinci articole. Astfel, potrivit textului initiativei, obiectivul de investitii este 

finantat de la bugetul de stat, in limita sumelor aprobate anual cu aceasta destinatie, 

precum si din credite externe si fonduri europene. Ministerul Transporturilor va fi 

institutia responsabila pentru coordonarea realizarii acestui obiectiv de investitii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 USR obtine in instanta anularea proiectului CGMB de reabilitare a Parcului 

Cismigiu 

Tribunalul Bucuresti a admis actiunea USR si a dispus anularea unei hotarari a 

Consiliului General al Municipiului Bucuresti din iulie 2019 privind un proiect de 

reabilitare peisagistica a Parcului Cismigiu. Decizia instantei nu este definitiva. 

 

 

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/usr/
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"Tribunalul Bucuresti respinge mutilarea Parcului Cismigiu. Alaturi de colegii mei 

din USR Bucuresti, la initiativa lui Alexandru Gadiuta si a colegei Ana Ciceala, am 

contestat la Tribunalul Bucuresti mutilarea Parcului Cismigiu, pe care a propus-o 

Consiliul General al Municipiului Bucuresti, in mandatul Gabrielei Firea, prin 

Hotararea Consiliului General al Municipiului Bucuresti nr. 395/31.07.2019. 

Proiectul ar presupune amplasarea de noi spatii comerciale in parc, latirea aleilor 

existente si amenajarea de noi alei in zone unde la acest moment exista arbori 

plantati. Am contestat diminuarea nelegala a spatiului verde si atingerea adusa unui 

monument istoric, precum si lipsa avizului din partea Ministerului Culturii pentru 

interventii asupra unui obiectiv de patrimoniu protejat", a anuntat 

pe Facebook avocatul Dumitru Dobrev, membru al USR. 

 

Decizia Tribunalului Bucuresti nu este definitiva, insa suspenda executarea 

proiectului pana la solutia definitiva a cererii USR de anulare a HCGMB nr. 

395/2019. 

 

"Parcul istoric Gradina Cismigiu este cea mai veche gradina publica din Bucuresti. 

Inaugurat la jumatatea secolului al XIX-lea, Cismigiul sta marturie pentru un 

Bucuresti in plin avant romantic, in curs de emancipare, care-si lua drept modele 

marile capitale europene. Nivelul de protectie a parcului este maxim, iar 

interventiile sunt permise numai pentru conservarea spatiilor, constructiilor si 

plantatiei valoroase existente, cu interzicerea oricarui alt tip de interventie", mai 

spune Dumitru Dobrev. 

 

In iulie 2019, CGMB a aprobat indicatorii tehnico-economici privind un proiect in 

valoare de aproximativ 10 milioane de euro, care prevedea reabilitarea peisagistica 

a Parcului Cismigiu. 

 

Proiectul a fost contestat de USR, PNL si o parte a societatii civile, pe motiv ca a 

fost incalcata transparenta decizionala, iar prin lucrarile aprobate se vor face 

defrisari de arbori, vor fi betonate alei si se va mari numarul spatiilor comerciale. 

 

https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/interventie/
https://ziare.com/pnl/
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In replica, Gabriela Firea declara, in septembrie 2019, ca proiectul de restaurare a 

Parcului Cismigiu nu vizeaza infiintarea unor noi spatii comerciale sau defrisari de 

arbori pentru realizarea de restaurante si a anuntat ca ii va da in judecata pe cei care 

continua astfel de "minciuni". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 România se află pe penultimul loc în UE la numărul de antrenori de sport și 

fitness (87 la 100 de mii de locuitori). La nivelul Uniunii, această profesie a 

pierdut 6% din totalul joburilor, din cauza pandemiei. 

În cel de-al doilea trimestru al anului 2020 (martie-iunie), 801.700 de persoane din 

Uniunea Europeană cu vârsta de peste 15 ani erau angajate în sectorul sportului și 

fitnessului, reprezentând 0,4% din totalul locurilor de muncă.  

Media UE arată 215 antrenori la 100 de mii de locuitori în al doilea trimestru din 

2020. Cei mai mulți antrenori sunt în Suedia, cu 583 la 100 de mii de locuitori. 

Cipru are 340/100.000, Finlanda 316/100.000, iar Danemarca 310/100.000. 

Cei mai puțini antrenori sunt în Belgia, cu doar 81 la 100 de mii de locuitori, 

urmată de România cu 87, Polonia cu 109, Cehia cu 123 și Slovacia cu 128. 

Antrenorii de sport și fitness se numără printre cei afectați de restricțiile impuse de 

pandemia COVID-19. Comparativ cu primul trimestru al anului 2020, numărul 

total al acestora a scăzut cu 6%. Tinerii antrenori (cu vârste cuprinse între 15 și 34 

de ani) au fost cei mai afectați (o scădere de -18% pentru femei, și -13% pentru 

bărbați). 

Cei mai mulți antrenori sunt bărbați (57%) și aproape jumătate dintre aceștia au 

vârste cuprinse între 15-34 de ani, iar un sfert au peste 50 de ani.  

(Sursa: biziday.ro) 

 

 

 

https://ziare.com/gabriela-firea/
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 Nicuşor Dan: Joi la amiază vom depune jurământul şi o să intrăm în 

mandate 

Primarul ales al municipiului Bucureşti, Nicuşor Dan, a anunţat, marţi seară, că joi 

va depune jurământul pentru a prelua funcţia de edil al Capitalei, scrie Agerpres. 

 

Întrebat la Digi24 când îşi va prelua mandatul de primar, Nicuşor Dan a răspuns: 

"Joi la amiază, peste o zi şi jumătate, joi la amiază o să depunem jurământul - 

primar şi consilieri generali - şi de atunci o să intrăm în mandate". Curtea de Apel 

Bucureşti l-a validat, luni, pe Nicuşor Dan în funcţia de primar general al Capitalei, 

după ce instanţa a respins toate cele 52 de apeluri formulate în acest caz, decizia 

instanţei fiind definitivă. 

 

Pe 12 octombrie, Nicuşor Dan a fost validat de Tribunalul Bucureşti în funcţia de 

primar general al Capitalei, însă el nu şi-a putut prelua mandatul, deoarece decizia 

instanţei a fost contestată de 52 de persoane. Curtea de Apel a respins luni cele 52 

de apeluri ca fiind tardiv formulate şi l-a validat pe Nicuşor Dan în funcţia de 

primar general. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Şase persoane propuse ca ambasadori, test în Parlament - despre cine este 

vorba 

Şase persoane propuse a fi numite ca ambasadori ai României în străinătate vor fi 

audiate miercuri, de la ora 12,00, în Comisiile reunite pentru politică externă şi 

Comisiile pentru comunităţile de români din afara ţării, de la Senat şi Camera 

Deputaţilor. 

Este vorba despre Maria Ciobanu, propusă ca ambasador în Regatul Maroc şi 

Republica Islamică Mauritania; Adela Monica Axinte - în Republica Macedonia de 

Nord şi Mirela Carmen Grecu - în Republica Islamică Iran. 

Audierile din Parlament îi vizează şi pe Anton Păcureţu, propus ambasador pentru 

Bosnia şi Herţegovina, Daniel Cristian Ciobanu - pentru Republica Uzbekistan, dar 

şi pe Octavian Şerban, propus în Republica Albania. 
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Pe 7 şi 19 octombrie, comisiile reunite ale Parlamentului au audiat alţi 16 candidaţi 

propuşi ca ambasadori, toţi primind aviz favorabil. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Consiliul Internațional al Aeroporturilor: Aproape 200 de aeroporturi din 

Europa se vor confrunta cu insolvența în lunile următoare dacă traficul de 

pasageri nu va începe să-și revină până la sfârșitul anului. 

193 de aeroporturi europene sunt considerate „cu risc” financiar din cauza 

pandemiei, potrivit Consiliului Internațional al Aeroporturilor (ACI). Împreună au 

277.000 de angajați și reprezintă 12,4 miliarde de euro din PIB-ul european. 

Numărul total al pasagerilor a scăzut din ianuarie 2020 cu 1,29 miliarde, numai în 

septembrie declinul fiind de 172 de milioane de pasageri, față de septembrie 2019. 

Aeroporturile regionale, mai mici, cu circa cinci milioane de călători pe an sunt 

cele mai expuse riscului. Închiderea lor ar afecta foarte mult locurile de muncă 

locale, a declarat pentru Reuters o purtătoare de cuvânt a ACI. Veniturile 

aeroporturilor mari sunt afectate prin scăderea la o rată nesustenabilă. Consiliul 

Aeroporturilor anunță că cele mai mari 20 de aeroporturi europene au acumulat 

datoriii de 16 miliarde de euro, ceea ce reprezintă aproape 60% din veniturile lor 

într-un an normal.  

„După opt luni de criză, toate aeroporturile europene înregistrează pierderi 

pentru a rămâne deschise, cu venituri departe de a acoperi costurile operațiunilor, 

cu atât mai puțin costurile de capital”, a declarat directorul general al ACI 

EUROPE, Olivier Jankovec. 

Consiliul Aeroporturilor Europa reprezintă peste 500 de aeroporturi, dintr-un total 

de 740 de aeroporturi de pe continent. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Președintele contestat al Belarusului spune că protestatarii vor fi tratați ca 

terorişti 

Protest al femeilor din Belarus, la Minsk. Foto: Profimedia 

Preşedintele contestat al Belarusului, Aleksandr Lukaşenko, a declarat marţi 

că protestatarii împotriva guvernului său au comis acte de terorism şi că 

autorităţile vor avea un răspuns adecvat. 

Lukaşenko a declarat la o reuniune de la Minsk că protestatarii au blocat căile 

ferate, ceea ce „poate duce la accidente grave şi la moartea multor oameni”, 

potrivit unor comentarii transmise de agenţia de presă de stat BelTa. 

„Acestea sunt acţiuni ale unor grupuri criminale organizate cu semne de terorism. 

Când linia roşie este depăşită, guvernul trebuie să răspundă”, a avertizat 

Lukaşenko, citat de Agerpres. 

În Minsk au avut loc proteste în masă în fiecare săptămână de la alegerile 

contestate de la începutul lui august, despre care susţinătorii opoziţiei susţin că au 

fost fraudate pentru ca Lukaşenko să rămână la putere. 

În vârstă de 66 de ani, el a condus Belarus, o fostă republică sovietică, timp de 

peste un sfert de secol, tolerând puţine diferenţe de opinii. 

Aproape 600 de persoane au fost reţinute la mitinguri neautorizate din ţară luni, a 

informat marţi Ministerul de Interne din Belarus, într-un comunicat transmis de 

media de stat. De asemenea, instituţia a precizat că peste 500 de persoane au fost 

reţinute duminică. 

(Sursa: Digi 24) 

 


